
Komisja Spraw Społecznych 
Rady Gminy Dobrzyniewo Duże 
Or.0012.3.9.2023                                                               

 
Protokół Nr 56 /23 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych Rady Gminy Dobrzyniewo Duże 
w dniu 26 października 2023 r. 

 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 12.00, a zakończono o godz.14.20 ego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział członków komisji: 

1. Daniel Tofiło - przewodniczący komisji; 
2. Karolina Szymańska-Skowronek- wiceprzewodnicząca komisji; 
3. Krzysztof Pogorzelski- członek komisji; 
4. Sylwia Naumnik - członek komisji; 
5. Beata Elżbieta Lenczewska - członek komisji; 
6. Wojciech Adam Rybołowicz - członek komisji.  
7. Mariusz Pieśniak- członek komisji – członek komisji 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Wojciech Cybulski – Wójt Gminy; 
2) Krzysztof Bagiński – Sekretarz Gminy: 
3) Agata Krupska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dobrzyniewie Dużym. 

 
Ad. pkt 1. Otwarcie posiedzenia komisji. 
Posiedzeniu przewodniczył radny Daniel Tofiło- przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Rady Gminy 
Dobrzyniewo Duże, który otworzył posiedzenie i stwierdził, że na 7 członków Komisji w posiedzeniu 
uczestniczy 7 radnych.  
Liczba radnych obecnych na posiedzeniu zabezpiecza kworum do podejmowania prawomocnych wniosków, 
opinii i stanowisk. 
Posiedzenie komisji zostało zwołane na podstawie § 64 ust.1, zgodnie z § 96 ust. 1 i 2 oraz § 70 ust 1 uchwały 
XLVII/269/18 Rady Gminy Dobrzyniewo Duże z dnia 19 października 2018 r. w sprawie Statutu Gminy 
Dobrzyniewo Duże.  
Nie wniesiono uwag odnośnie procedury zwołania Komisji. 
Poprosił zebranych, aby podczas wystąpień nie używali imion i nazwisk osób nieobecnych na posiedzeniu 
komisji nie podawali innych danych lub informacji mogących zdefiniować osoby fizyczne nieuczestniczące  
w dzisiejszym posiedzeniu. 
 
Ad. pkt 2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 
Przewodniczący posiedzenia odczytał porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 
2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 
3. Opiniowanie projektów uchwał skierowanych pod obrady LXIV Sesji Rady Gminy Dobrzyniewo 

Duże. 
4. Zajęcie stanowiska w sprawie współfinansowania zadań związanych z budową wyniesionego 

przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu drogi powiatowej Nr 1392B i 1369B w m. Obrubniki oraz 
wykonaniem drogi dla pieszych wzdłuż drogi powiatowej Nr 1390B- ul. Dzikowskiej w Fastach. 

5. Dyskusja o projekcie budżetu Gminy Dobrzyniewo Duże na rok 2024 
6. Sprawy bieżące. 
7. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Przewodniczący posiedzenia zapytał, czy członkowie komisji mają propozycje zmian porządku posiedzenia  
Nie zgłoszono. 
 
Ad. pkt 3. Opiniowanie projektów uchwał skierowanych pod obrady LXIV Sesji Rady Gminy Dobrzyniewo 
Duże w sprawach: 



a) utworzenia ośrodka wsparcia Klubu Senior+ we wsi Chraboły oraz nadania statutu, 
b) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Klubie Senior+ w Chrabołach. 

Przewodniczący posiedzenia poprosił P. Agatę Krupską o wypowiedź na temat założeń projektów 
uchwał. 
P. Agata Krupska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dobrzyniewie Dużym przekazała 
następujące informacje: 

− wysokość kryterium dochodowego wynika z ustawy o pomocy społecznej, 

− kwotę dofinansowania/ zwolnienie z opłat ustala Rada Gminy, wymagane uczestnictwo- 5 dni  
w tygodniu po 4godziny, 

− Klub jest jednostką organizacyjną (w ramach współpracy z organizacyjnymi pozarządowymi), 

− wymagane jest powołanie kierownika jednostki, opracowania regulaminu organizacyjnego, 
zatrudnienia pracownika do prowadzenia dokumentacji, 

− na działalność klubu Gmina otrzymała dofinansowanie; trwałość projektu to okres trzech lat, 

− lekarz rodzinny wyraża zgodę na uczestnictwo w zajęciach wydając odpowiednie zaświadczenie. 
Dodatkowo Wójt Gminy uzupełnił powyższą informację dodając, że gmina otrzymała dofinansowanie 
 w wys. 85 tys. zł. Jednym z warunków było utworzenie Klubu Seniora. Poinformował, że w przypadku nie 
podjęcia uchwały Gmina będzie zmuszona zwrócić dotację podmiotowi dofinansowującemu. 
Przewodniczący posiedzenia stwierdził, że należy rozważyć kwestię korzyści finansowych. A mianowicie czy 
korzystniejsze będzie zrezygnowanie z powołania Klubu Seniora i zwrot dotacji, czy utrzymywanie przez trzy 
lata po ukończeniu trwałości projektu. 
Wójt Gminy stwierdził, że na chwilę obecną nie będzie to opłacalne, ale w przyszłości będą zewnętrzne 
środki finansowe na tego typu działalność. 
Przewodniczący posiedzenia, radna Katarzyna Pogorzelska i radny Mariusz Pieśniak zaproponowali 
przesunięcie dyskusji na ten temat na 1 miesiąc w celu otrzymania szerszych informacji od Wójta Gminy 
 i Skarbnika Gminy na temat przybliżonych kosztów utrzymania. 
Przewodniczący posiedzenia złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad najbliższej sesji następujących 
projektów uchwał w sprawach: 
1) utworzenia ośrodka wsparcia Klubu Senior+ we wsi Chraboły oraz nadania statutu, 
2) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Klubie Senior+ w Chrabołach. 
Przewodniczący posiedzenia zarządził głosowanie w tej sprawie. 

W głosowaniu wzięło udział 7 członków komisji - czas głosowania: 26 października 2023, wyniki: ZA: 7, 
PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: Beata Lenczewska (ZA), Sylwia Naumnik (ZA), Mariusz Pieśniak (ZA), Krzysztof Pogorzelski 
(ZA), Wojciech Rybołowicz (ZA), Karolina Szymańska - Skowronek (ZA), Daniel Tofiło (ZA). 
Wniosek został przyjęty. 

Projekty uchwał stanową dokumentację włączoną do teczki aktowej „Projekty Uchwał Rady Gminy” Nr spr. 
Or.0006.11.2023. 

c) nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości Dobrzyniewo Duże 

Przewodniczący posiedzenia poinformował, że nazwę ul. „Matowa” zaproponowali właściciele posesji 
położonych wzdłuż drogi. 
Zapytał, czy członkowie komisji mają inne propozycje. 
Nie zgłoszono. 
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej  
w miejscowości Dobrzyniewo Duże. - czas głosowania: 26 października 2023, godz. 12:17, wyniki: ZA: 7, 
PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: Beata Lenczewska (ZA), Sylwia Naumnik (ZA), Mariusz Pieśniak (ZA), Krzysztof Pogorzelski 
(ZA), Wojciech Rybołowicz (ZA), Karolina Szymańska - Skowronek (ZA), Daniel Tofiło (ZA). 
Projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię członków Komisji i stanowi dokumentację włączoną do teczki 
aktowej „Projekty Uchwał Rady Gminy” Nr spr. Or.0006.11.2023. 
 

d) nadania nazwy drodze w miejscowości Fasty 
Przewodniczący posiedzenia poprosił o zgłaszanie propozycji nazwy ulicy. 



Osobiście zgłosił nazwę – ul. Południowa, 
Radny Mariusz Pieśniak – ul. Przemysłowa 
Radna Karolina Szymańska-Skowronek – ul. Parkowa 
Innych propozycji nie zgłoszono. 
Na wstępie głosowano w sprawie nadania nazwy drodze ul. Południowa.  
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze w miejscowości 
Fasty – ul. Południowa - czas głosowania: 26 października 2023, godz. 13:01, wyniki: ZA: 4, PRZECIW: 2, 
WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: Beata Lenczewska (ZA), Sylwia Naumnik (ZA), Mariusz Pieśniak (PRZECIW), Krzysztof 
Pogorzelski (ZA), Wojciech Rybołowicz (BRAK GŁOSU), Karolina Szymańska - Skowronek (PRZECIW), Daniel 
Projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię członków Komisji i stanowi dokumentację włączoną do teczki 
aktowej „Projekty Uchwał Rady Gminy” Nr spr. Or.0006.11.2023. 
 

e) zmiany budżetu Gminy Dobrzyniewo Duże na rok 2023 
Skarbnik Gminy na podstawie objaśnień do projektu uchwały przedstawiła członkom komisji 
proponowane zmiany. 
Przewodniczący posiedzenia zapytał, czy członkowie komisji mają propozycje zmian porządku posiedzenia  
Nie zgłoszono. 
Głosowano w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Dobrzyniewo Duże 
na rok 2023 - czas głosowania: 26 października 2023, godz. 13:14, wyniki: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ 
SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: Beata Lenczewska (ZA), Sylwia Naumnik (ZA), Mariusz Pieśniak (ZA), Krzysztof Pogorzelski 
(ZA), Wojciech Rybołowicz (BRAK GŁOSU), Karolina Szymańska - Skowronek (ZA), Daniel Tofiło (ZA). 
Projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię członków Komisji i stanowi dokumentację włączoną do teczki 
aktowej „Projekty Uchwał Rady Gminy” Nr spr. Or.0006.11.2023. 
 
Ad. pkt 4. Zajęcie stanowiska w sprawie współfinansowania zadań związanych z budową wyniesionego 
przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu drogi powiatowej Nr 1392B i 1369B w m. Obrubniki oraz 
wykonaniem drogi dla pieszych wzdłuż drogi powiatowej Nr 1390B- ul. Dzikowskiej w Fastach. 
Zdaniem Wójta Gminy należy wykonać dokumentację – projekt drogi.  Należy wziąć pod uwagę fakt,  
że wyniesienia utrudniają kursowanie autobusów. 
Na posiedzeniu Komisji Finansów i Infrastruktury odbyła się dyskusja o drogach. Mamy dużo inwestycji 
rozpoczętych, których realizacja przechodzi na następny rok. 
Radny Mariusz Pieśniak zapytał o trwającą procedurę związaną z pozyskaniem gruntu pod budowę Szkoły 
w Nowym Aleksandrowie. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że właściciel gruntu wniósł skargę na decyzję Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Białymstoku do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Nie można przewidzieć 
dalszego przebiegu procedowania. 
Przewodniczący posiedzenia zarządził głosowanie w sprawie zajęcia stanowisk. 
Głosowano w sprawie zajęcia stanowiska w sprawie współfinansowania wspólnie z Powiatem Białostockim 
zadania- budowa wyniesionego przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu drogi powiatowej Nr 1392B i 1369B w 
m. Obrubniki - czas głosowania: 26 października 2023, godz. 14:00, wyniki: ZA: 0, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ 
SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: Beata Lenczewska (ZA), Beata Lenczewska (PRZECIW), Beata Lenczewska (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ), Sylwia Naumnik (ZA), Sylwia Naumnik (PRZECIW), Sylwia Naumnik (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Mariusz 
Pieśniak (ZA), Mariusz Pieśniak (PRZECIW), Mariusz Pieśniak (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Krzysztof Pogorzelski (ZA), 
Krzysztof Pogorzelski (PRZECIW), Krzysztof Pogorzelski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Wojciech Rybołowicz (BRAK 
GŁOSU), Karolina Szymańska - Skowronek (ZA), Karolina Szymańska - Skowronek (PRZECIW), Karolina 
Szymańska - Skowronek (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Daniel Tofiło (ZA), Daniel Tofiło (PRZECIW), Daniel Tofiło 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ).  
Sprawa współfinansowania budowy wyniesionego przejścia dla pieszych została zaopiniowania negatywnie. 
 
Głosowanie w sprawie zajęcia stanowiska w sprawie współfinansowania wspólnie z Powiatem Białostockim 
zadania - wykonanie drogi dla pieszych wzdłuż drogi powiatowej nr 1390B- ul. Dzikowskiej w Fastach. - czas 
głosowania: 26 października 2023, godz. 14:02, wyniki: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 
1, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: Beata Lenczewska (ZA), Beata Lenczewska (PRZECIW), Beata Lenczewska (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ), Sylwia Naumnik (ZA), Sylwia Naumnik (PRZECIW), Sylwia Naumnik (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Mariusz 
Pieśniak (ZA), Mariusz Pieśniak (PRZECIW), Mariusz Pieśniak (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Krzysztof Pogorzelski (ZA), 
Krzysztof Pogorzelski (PRZECIW), Krzysztof Pogorzelski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Wojciech Rybołowicz (BRAK 
GŁOSU), Karolina Szymańska - Skowronek (ZA), Karolina Szymańska - Skowronek (PRZECIW), Karolina 
Szymańska - Skowronek (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Daniel Tofiło (ZA), Daniel Tofiło (PRZECIW), Daniel Tofiło 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ) 
Sprawa współfinansowania budowy drogi dla pieszych została zaopiniowania negatywnie. 

Ad. pkt 5. Dyskusja o projekcie budżetu Gminy Dobrzyniewo Duże na rok 2024. 
Dyskusję przeprowadzono bez wprowadzenia istotnych zmian. 
Radna Karolina Szymańska – Skowronek stwierdziła, że przed uchwaleniem budżetu gminy należy zwołać 
wspólne posiedzenie komisji. 

Ad. pkt.6 Sprawy bieżące. 
Radna Karolina Szymańska – Skowronek poinformowała, że mieszkaniec monituje o zdjęcie wyniesienia  
na skrzyżowaniu ulic Łyskowska/Wiosenna. Chodzi o sprawy bezpieczeństwa. 
Wójt Gminy powiedział, że Komisja Drogowa negatywnie zaopiniowała zdjęcie wyniesienia. 
Następnie nawiązała do budowy placu zabaw przy szkole w Fastach. Stwierdziła, że należy sprawdzić,  
czy na wykonanie nowego placu będzie potrzebna dokumentacja projektowa. 
Wójt Gminy powiedział, że o powyższym decyduje Nadzór Budowlany. 
Radna Karolina Szymańska-Skowronek zarzuciła Wójtowi Gminy, że jako radna gminy nie została 
powiadomiona o spotkaniu Wójta Gminy z mieszkańcami wsi Fasty, dyrekcją i pracownikami szkoły. 
Wójt Gminy stwierdził, że komunikacja pomiędzy dyrekcją szkoły i jej pracownikami jest trudna. Są 
rozbieżności zdań pomiędzy nauczycielami i rodzicami. Pracownicy gospodarczy nie reagują na sugestie 
dotyczące posprzątania terenu wokół szkoły. Ten teren nie jest własnością Gminy. Są także problemy  
z wyborem urządzeń i wykonaniem sieci monitoringowej na zewnątrz budynku szkoły. Chodzi o zapytania 
ofertowe i określenie kwoty za wykonanie zadania. Informatyk Urzędu Gminy, po przeanalizowaniu ofert 
stwierdził, iż propozycje zawarte w ofertach nie są adekwatne do potrzeb i nie spełniają wymogów dla tego 
typu budynku. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że nie zgadza się ze stanowiskiem dyrektora szkoły, która zaoferowała kwotę 13 tys. 
zł. Jego zdaniem należy wykonać solidną sieć monitoringową (przewidziany koszt 35-45 tys. zł). 
Na placu zabaw zostaną wymienione urządzenia. (zabawki) 
Radny Krzysztof Pogorzelski zgłosił potrzebę dokonania przeglądu rowów przy ulicach Słonecznej  
i Malinowej w Nowym Aleksandrowie. 
Radna Sylwia Naumnik zgłosiła potrzebę wyrównania nawierzchni drogi Borsukówka – Kozińce i drogi 
prowadzącej do Kościoła we wsi Kozińce. 
Radny Mariusz Pieśniak zgłosił konieczność wyrównania nawierzchni drogi od miejscowości Bohdan  
do Kościoła we wsi Dobrzyniewo Kościelne. 
Przewodniczący posiedzenia zapytał czy została zakupiona równika. 
Wójt Gminy poinformował, że trwa procedura przetargowa. 
 
Przewodniczący posiedzenia zapytał, czy członkowie komisji mają propozycje zmian porządku posiedzenia  
Nie zgłoszono. 
 
Ad. pkt 6 Zamknięcie posiedzenia. 
W związku z wyczerpaniem się porządku posiedzenia przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji Spraw 
Społecznych Rady Gminy Dobrzyniewo Duże. 
 
Protokołowała 
Mariola Grzegorczyk 

 


